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Halottak figyelmeztetése
Az emberi közösségek-
ben zajló véres, vagy 
vértelen konfliktusok 
eredője szinte minden 
esetben valamiféle ér-
deksérelem vagy félreér-
tés és persze mindezek 
tisztázáshoz szükséges 
kompromisszumkézség 
hiánya a felek részéről. A 
feloldást gyakran a bosz-
szúvágy lehetetleníti el, 
amely - mint tudjuk- még 
soha nem vezetett jóra, 
akkor sem, amikor győ-
zelmet aratott. A kor em-
bere szinte csak temeté-
sekkor, a halottak napján, 
illetve Mindenszentek ün-
nepén látogat ki elhunyt 
rokonai, barátai sírjához. 
Azt figyeltem meg, hogy 
ilyenkor egy kis időre, 
mintha jobb emberekké 
válnánk. Lehetséges, hogy 
a hely atmoszférája, a 
márványra vésett nevek és 
évszámok hozzásegítik az 
eredendően jóra törekvő 
embert saját halandósága 
átéléséhez. Az önző elme 
által gyakran felnagyítód-
nak saját problémáink és 
sérelmeink, pedig valójá-
ban, -sajnos meglehető-
sen gyakran- csak kicsi-
nyes konfliktusok terhelik 
a mindennapokat. Talán 
erre a gyógyításra szoruló 
emberi kórságra figyel-
meztetnek holtukban is 
bölcs halottaink.
                    /Töreky László/ 
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40 éve együtt fújják a dalt

Zenei élményben, meglepetésekben és megható pillanatokban egyaránt bővelkedő, nagysikerű, teltház előtt zajló 
koncerttel ünnepelte meg fennállásának 40 évét a Tapolcai Ifjúsági Fúvószenekar október 21-én este a Csermák 
József Rendezvénycsarnokban. A közel három és fél órás kulturális esemény több szempontból is különleges 
volt, hiszen ezúttal nem csak a tekintélyes évfordulóról, hanem Péni Béla karnagyról, a zenekar régi és jelenlegi 
tagjainak, a nyugdíjba vonuló igazgató irányába kifejezett tiszteletéről, szeretetéről is szólt... Folytatás a 4. olda-
lon A Tapolcai Ifjúsági Fúvószenekar... címmel...                                                                                                                         Fotó: tl

1956 hőseinek  kiállására 
emlékezett Tapolca város

Az önkormányzatot képviselve dr. Iker Viktória jegyző és Dobó Zoltán koszorúzott   Fotó: tl

Az 1956-os forradalom 
és szabadságharcra, az 
események helyi hőseire 
emlékezett Tapolca város 
nemzeti ünnepünkön, a 
Katonai emlékparkban, 
majd a régi temetőben és 
a város több 56-os emlék-
helyén, hősi emlékműve-
inél október 23-án.

A Himnusz hangjait kö-
vetően, Dominek Ica, a 
Tamási Áron Színtársulat 
tagja, Varga Zsolt: Pesti 
srácok című versét sza-
valta el, majd Dobó Zoltán 
mondott ünnepi beszédet. 

Tapolca polgármestere or-
szágos kitekintésben, de 
a forradalmi események 
helyi történéseire helyezte 
a hangsúlyt, amely – mint 
fogalmazott – másként 
alakult, mint a legvére-
sebb történések színhe-
lyén, Budapesten. – Ami-
kor minden cselekedet és 
minden szó olyan súllyal 
esett a latba, hogy életek 
múltak rajta, akkor azok 
a tapolcai emberek, akik 
ellentétes ideológiákban 
hittek, ...Folytatás a 3. 
oldalon 1956-ban Tapol-
cán...címmel...                                                                      
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Még 23 millió csapadékvíz elvezetésre- Változások 
az üzletek parkolóhelyeinek megváltásában…
11 napirendi pontban 
hozott döntést nyilváno-
san a képviselő-testület 
október 27-én. Egyet, a 
McDonald’s gyorsétte-
rem tervezett tapolcai 
egységéről szóló ingatlan 
adásvételi szerződés jó-
váhagyását viszont vevői 
kérésre, a testület egy-
hangú beleegyezésével, 
zárt ülésen tárgyalták. 
Döntés született többek 
között a déli városrész 
csapadékvíz elvezető 
rendszerének finanszí-
rozásáról, a rendőrkapi-
tányságnak nyújtott ön-
kormányzati támogatás 
maradványösszegének 
sorsáról, illetve egyebek 
mellett önkormányzati 
ingatlanokat érintő épí-
tésügyi és egyéb változá-
sokról is. A testületi ülés 
különösebb viták nélkül 
zajlott és mindössze fél 
óráig tartott.

A testület megszavazta, 
22 millió 800 ezer fo-
rint összeget biztosít a 
városi költségvetés tar-
talékainak terhére a déli 
városrész (Nyárfa utca 
és Szentgyörgy utca) csa-
padékvíz elvezetésének 
kiépítésére. Az összeggel 
a korábbi, a rendszer ki-
építésére előirányzott 20 
milliós összeget egészítette 
ki a város. Az indoklásban 
elhangzott, 2023-ban, a 
tavaszi időszaktól kezdő-
dően Tapolca területén 
több helyen rendkívüli 
helyzetet teremtett a heves 
esőzés, amely kiemelten 
érintette a Déli városrészt 
is. Ezért vált sürgetővé a 
városrész ezen szakaszain 
is a csapadékvíz elvezeté-
sének mihamarabbi kiépí-
tése.
A képviselők döntésének 
eredményeként (korábban 
informatív megbeszélésen 
is egyeztettek a témában), 
új önkormányzati rendelet 
szabályozza a városi par-
kolóhelyek kialakításának 
és megváltásának felté-
teleit. Eszerint, amennyi-
ben valaki új vállalkozásba 
kezd egy új üzletben, ak-
kor az üzlet négyzetméter-
számának függvényében 

kell ahhoz parkolóhelye-
ket felmutatni. Lehetséges 
saját területen is biztosíta-
ni ezeket, vagy újakat lét-
rehozni közterületen. Ez 
utóbbihoz az önkormány-
zat segítsége is igénybe ve-
hető. (Ennek díját vitatták 
meg különböző fórumo-
kon az elmúlt hetekben.) 
Végül a gépjármű-várako-
zóhelyek megváltásához 
szükséges, befizetendő 
megváltási hozzájárulás 
összegét 1 millió 200 ezer 
forintban határozták meg. 
Ez a díj fedezi jelenleg egy 
új gépjármű-várakozóhely 
tervezésének, közmű-
egyeztetésének, engedé-
lyeztetésének és kivitelezé-
sének költségeit- derül ki 
az előterjesztésből. Az elő-
terjesztő az elmúlt időszak 
tapasztalatai alapján, az 
emelkedő kivitelezési költ-
ségekkel indokolta a meg-
emelt megváltási összeget, 
ugyanakkor hangsúlyozta, 
a megváltott parkolóhe-
lyek továbbra is a város 
kizárólagos tulajdonában 
maradnak. A megváltási 
összeg mértékét ezentúl a 
város képviselő-testülete 
minden év január elsejéig 
felülvizsgálja.
Az önkormányzati képvi-
selők Takács Gábor képvi-
selő tartózkodása mellett, 
ellenszavazat nélkül, 9 igen 
szavazattal hozzájárultak 
ahhoz, hogy a Veszprém 
Vármegyei Rendőr-főka-
pitányság részére, a Ta-
polcai Rendőrkapitányság 
hivatásos tagjai, valamint 
rendvédelmi alkalma-
zottai által önként vállalt 
túlszolgálat finanszírozá-
sára 2 millió forint összegű 
forrás maradványát, a he-
lyi közbiztonság fenntar-
tására, javítására szolgáló 

tárgyi eszköz beszerzésére 
fordíthassa a rendőrség. 
Szoboszlai Tibor tapolcai 
rendőrkapitány képviselői 
kérdésre azt mondta, hogy 
a korábban támogatásként 
kapott összeg mintegy fe-
lét tudták elkölteni a célra. 
A megmaradt összeget a 
városi térfigyelő kame-
rarendszer fejlesztésére, 
illetve egy úgynevezett 
“távkihallgató helyiség” 
technikai felszerelésére 
fordítják még ebben az év-
ben.
Viták nélkül szavazták 
meg a képviselők a helyi 
Termálstrand 2022-es, 
illetve 2023. első félévi 
működéséről szóló be-
számolót is. A dokumen-
tumból kiderült, a két 
szezon látogatói és bevé-
teli adataiból jól látható, 
hogy a bevételek jelentő-
sen megnövekedtek. A je-
gyek, bérletek eladásából 
származó nettó árbevétel 
közel 11.5 millió forinttal 
haladta meg az előző évet. 
Ugyanakkor, mint az vár-
ható volt, a strand tovább-
ra is veszteséges, de a már 
működési támogatásként 
kifizetett 45 millió forint 
fedezni tudta a fenntartási, 
üzemeltetési költségeket. 
Dobó Zoltán polgármester 
hozzászólásában megkö-
szönte a strand üzemelte-
tőinek, hogy Tapolca ki-
váló vízminőségű, szépen, 
igényesen gondozott, kar-
bantartott termálstrandja 
a lakosság, a családok kö-
rében egyre nagyobb nép-
szerűségnek örvend.
A képviselő-testület felha-
talmazta a polgármestert, 
hogy a kötelező felvételt 
biztosító általános iskolai 
körzethatárok előzetes vé-
leményezését, valamint a 

hátrányos helyzetű gyer-
mekek létszámára vonat-
kozó adatszolgáltatást a 
Balatonfüredi Tankerületi 
Központ részére továb-
bítsa. Eszerint, a Tapolcai 
Kazinczy Ferenc Általános 
Iskola 2023. szeptember 
1- jétől – fenntartói döntés 
értelmében – nem tagin-
tézményként, hanem önál-
ló intézményként folytatja 
munkáját. Egyebekben a 
2023/2024-es tanévre ki-
alakított körzethatárokkal 
egyetért. Tapolcán lakó-
hellyel vagy tartózkodási 
hellyel rendelkező 48 hát-
rányos helyzetű gyermek 
elhelyezése intézményi, 
tagintézményi bontásban: 
Tapolcai Bárdos Lajos 
Általános Iskolában 19 
fő, Tapolcai Bárdos Lajos 
Általános Iskola Batsányi 
János Magyar-Angol Két 
tanítási nyelvű Tagintéz-
ményében 2 fő, Tapolcai 
Kazinczy Ferenc Általános 
Iskolában 19 fő, a Szász 
Márton Általános Iskolá-
ban 6 fő, illetve a Nagy-
boldogasszony Római 
Katolikus Általános Isko-
lában 2 fő.
Zárt tárgyalást kért a 
“Döntés a Tapolca 577/3 
helyrajzi számú önkor-
mányzati tulajdonú in-
gatlan adásvételi szerző-
désének jóváhagyásáról” 
– című napirendi pontot 
illetően a vevő. A képvi-
selők még az ülésen helyt 
adtak a kérésnek, majd a 
nyilvánosság kizárásával 
tárgyalták a témát, amely 
a McDonald’s étterem-
lánc tapolcai megtelepe-
dését előkészítő cég ál-
tal megvásárolni kívánt, 
(volt Tamoil) ingatlan 
adásvételi szerződéséről 
szólt./Töreky L./

A napirendi pontok többségét egyhangú döntéssel szavazták meg                     Fotó: tl
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A város és az Egységben 
Tapolczáért Egyesület 
szervezésében, Tapol-
ca több jól működő, 
ismert civil szervezeté-
nek legaktívabb tagjai 
idén is kitakarították a 
két városi temetőt. 

A temetőtakarítási ak-
ció nem előzmény nél-
küli, hiszen a megelőző 
években már bebizonyo-

sodott, hogy egy jó cél 
érdekében szívesen moz-
dulnak meg a szűkebb 
környezetükért tenni 
akaró tapolcaiak. Most 
is fontos szempont volt, 
hogy kizárólag a sírok 
melletti részeken és uta-
kon történjen a takarítás, 
a síremlékeken lévőkhöz 
nem nyúltak az önkénte-
sek.
A cél az volt, hogy a vá-

rosüzemeltetés dolgozó-
inak munkáját segítve, 
összegyűjtsék a kegyeleti 
értékkel már nem bíró 
mécsestartókat, elszáradt 
virág- és koszorú marad-
ványokat, törmelékeket 
és egyéb hulladékokat, 
hogy Mindenszentek 
ünnepére és a halottak 
napjára hulladékmentes 
legyen a város mindkét 
temetője. /tl/

Temetőink tisztaságáért tettek

Nem csak a régit, a külső új temetőt is megtisztították az önkéntesek  Fotó: helysz. felv.

... Folytatás a címoldalról...
egyvalamiben mégis meg 
tudtak egyezni: ez pedig a 
város épségének megőrzé-
se és a tapolcaiak életben 
maradása. Közösen felke-
resték a szovjet parancs-
nokot és a város túlélése 
érdekében alkut kötöttek. 
Voltak, akik az akkori ta-
polcaiak közül bátran vál-
lalták volna a harcot, de 
két ember, Bertha Vince 
és Czigler Károly kevésbé 
forró fejjel úgy döntött, 
hogy megmenti a várost. 
Bizonyára sokan voltak 
olyanok, akik őket akkori-
ban gyávának, hazaáruló-
nak tartották, ugyanakkor 

1956-ban Tapolcán nem 
volt vérengzés, nem lőtték 
szét, nem fosztották ki a 
várost. 56-ban a lélek, az 
ész kiállt egy igaz ügy mel-
lett, hogy az értelmetlen 
vérontást elkerülje. Utat 
mutattak összefogásból, jó-
zan gondolkodásból. Nem 
tudjuk, hogy mi lett volna 
ha, de egyet tudunk, hogy 
mi az ami történt: a várost 
végül nem tiporták szovjet 
tankok. Az utókor nevében 
köszönöm nekik, hogy volt 
bátorságuk együtt felvál-
lalni, meghozni egy ne-
héz döntést. (szerk. megj.: 
Bertha Vince, oroszul jól 
beszélő néptanító és Czig-

ler Károly párttitkár aka-
dályozták meg Tapolcán a 
vérontást. A helyi forradal-
mi erőkkel történt előzetes 
egyeztetés után kimentek 
együtt a Viszlónál állomá-
sozó orosz csapatokhoz 
és kérték: ne lőjék szét, 
kíméljék meg a várost és 
lakosságát. Bertha Vince 
tolmácsolt. Czigler Károlyt 
az első tank tetejére ültet-
ték az oroszok, így garan-
tálva, hogy a településen 
szabadon átvonulhatnak. 
Ha egyetlen lövés dördül – 
szólt az alku – őt azonnal 
lelövik. Három kisgyerek 
és feleség várta), Az utó-
kornak pedig azt kívánom, 
hogy ezen a példán merjen 
felvállalni, akár népszerűt-
len döntéseket is a város, 
az ország, nemzetünk és 
gyermekeink jövője érde-
kében – zárta gondolatait 
Dobó Zoltán. A beszédet 
követően az önkormány-
zat, a helyi pártok és civil 
szervezetek képviselői he-
lyezték el a megemlékezés 
virágait a Katonai emlék-
park 56-os bazalt emlék-
művénél, a régi temetőben, 
a földhivatal épületénél, 
a kórház területén, illetve 
Dr. Hillinger János emlék-

táblájánál a tóparti pante-
on falnál. A város önkor-
mányzata nevében Dobó 
Zoltán polgármester és dr. 
Iker Viktória jegyző, a Ta-
polcai Járási Hivatalt kép-
viselve Szabóné Szakács 
Judit koszorúzott. Az Egy-
ségben Tapolczáért Egye-
sületet Dalmai Melinda 
és Bertalan Csaba képvi-
selte. Az Élhetőbb Város-
unkért Egyesület nevében 
Labovszky Zsuzsanna és 
Takács Gábor, a Honvéd 
Bajtársi Egyesület koszo-
rúját Nacsa Ferenc elnök 
helyezte el az emlékhe-
lyen. A Magyar Csendőr 
Bajtársi Egyesületet Vitéz 
Németh Zsolt tiszteletbe-
li csendőr törzsőrmester 
képviselte. A Nagyboldog-
asszony Római Katolikus 
Általános Iskola nevében 
Patonai Szilvia igazgató 
és Németh Erzsébet igaz-
gatóhelyettes helyezte el 
a megemlékezés virágait. 
Podányi Tibor elnök, az 
Országos Magyar Bányá-
szati és Kohászati Egye-
sületet, továbbá a Tapolca 
és Környéke Bányászati 
Hagyományápoló Egye-
sületet képviselte a koszo-
rúzásokon. A Radetzky 

Hagyományőrző Hu-
száregyesület nevében 
Labovszky Imre huszár-
főhadnagy és Pék László 
huszár koszorúzott. A Rá-
kóczi Szövetséget Bányai 
Barbara alelnök képvisel-
te. A Tanúhegyek Egye-
sület virágait Kasza Ta-
másné alelnök és Ángyán 
Györgyné elnök helyezte 
el az 56-os emlékműnél. 
A Vállalkozók Ipartestü-
lete Tapolca Szervezete 
nevében Vörös Béla elnök 
és Kiss József koszorú-
zott. Horváth Lászlóné és 
Spilák Istvánné a Tapol-
cai Városszépítő Egyesü-
let virágait hozta el. Az 
MSZP helyi szervezetét 
képviselve Kalmár Lajos 
koszorúzott. A Demokra-
tikus Koalíció helyi párt-
szervezetének koszorúját 
Kántor Lídia és Reitner 
István helyezte el a hősi 
emlékműnél. Máté Sán-
dorné és Molnár Attila 
Ádám a Fidesz Tapolcai 
Szervezetét képviselve 
emlékezett. A KDNP-t, 
Horváthné Somogyi Ildi-
kó és Lasztovicza Máté 
képviselte a megemléke-
zéseken, koszorúzáso-
kon. /Töreky L./

“1956-ban, Tapolcán, a lélek és 
az ész kiállt egy igaz ügy mellett”

A Hősök tere is a megemlékezések helyszíne volt Fotó: tl

Lakossági kéréseket, pa-
naszokat hallgattak és 
beszéltek meg a Móricz 
Zsigmond utcai „utcafó-
rumon” október 26-án, 
késő délután.

Közlekedési nehézségek, 
elburjánzó, gyakran köz-
területre ültetett növény-
zet, de „hol ér véget egyál-
talán a magán, és honnan 
kezdődik a közterület?”, 
útpadkák állapota, fekvő-
rendőrök, kutyaürülék, 
szemetes edények kihelye-
zése, a Móricz Zsigmond 
utca egyirányúsításának 
lehetőségei egyaránt fel-
merültek azon a fórumon, 
amelyet Dobó Zoltán hir-
detett meg a Móricz Zsig-
mond utcába, a Széchenyi 
iskola elé. Az eseményen 
több helyi önkormányzati 
képviselő és a város két al-
polgármestere is részt vett. 
A fórumon elhangzott la-
kossági észrevételekről és 
megoldási javaslatokról 
kérdeztük a polgármes-
tert.
- Sokan a lakókörnyeze-
tüket szeretnék szebbé, 
zöldebbé tenni, de vannak 
esetek amikor a tulajdo-
nos nincsen vele tisztában, 
hogy hol végződik a saját 
portája és hol kezdődik a 
közterület. Vannak, akik 
ráültetnek a közműve-

zetékekre, vagy villany-
vezetékek alá. Ezekben a 
kérdésekben egyébként a 
hivatal munkatársai tud-
nak segítséget nyújtani az 
itt élőknek. Sok helyen a 
közvilágítást a fa lombo-
zata kitakarja, a világítás 
ezáltal jelentősen rom-
lik. Lakossági felvetés, 
hogy egyirányúsítsuk a 
Móricz Zsigmond utcát. 
Az önkormányzat ilyen 
kérdésekben a rendőr-
ség és közlekedéstervező 
szakemberek véleményét 
kéri ki, mi, az ő megoldá-
si javaslataikat tudjuk a 
lakóknak ajánlani a jövő-
ben- mondta el a Tapol-
cai Média érdeklődésére 
Dobó Zoltán polgármes-
ter, aki elárulta, a közel-
jövőben a város egyéb 
részein élők számára is 
szerveznek utcafórumo-
kat. /tl/ 

Meghallgatják a lakosságot

A polgármester és az 
alpolgármesterek vála-
szoltak a felmerült kér-
désekre                    Fotó: tl
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...folytatás a   címoldalról... 
A város sportcsarnoka az-
nap estére koncertterem-
mé változott, hogy a sok 
száz, közel ezer elkelt jegy 
tulajdonosa minőségi, de 
egyben szórakoztató ze-
nei élményben részesül-
hessen a város közkedvelt 
zenekarától. Az apropó 
egyértelműen a helyi zenei 
oktatáshoz szorosan kö-
tődő hangszeres formáció 
40 éves születésnapja volt, 
de Péni Béla, az együttes 
karnagya, zeneiskola igaz-
gató közelgő nyugdíjba 
vonulása már önmagában 
olyan esemény amit nem 
hagyhattak figyelmen kí-
vül a nagy múltú zenekar 
jelenlegi és régi tagjai, a 
kollégák, a pályatársak, a 
Járdányi növendékei és ter-
mészetesen a városvezetés 
sem. Egy nagyzenekarnak 
nem kell sok díszlet, hi-
szen az maga a látvány, és 
ami látvány irányából jön, 
az maga a zene. A Tapolcai 
Ifjúsági Fúvószenekar fú-
vósai és ütősei egy egészen 
színes repertoárral készül-
tek, ahol népszerű indulók, 
híres musical betétdalok, 
nagyzenekarra hangszerelt 
könnyűzenei slágerek, il-
letve szép dallamvilágú ko-

molyzenei művek részlete-
it játszották el Péni Béla 
karnagy vezényletével. A 
művekről és szerzőikről, 
azok előadása előtt a kon-
feranszié szerepében Ko-
vács Melinda a helyi televí-
zió főszerkesztője hasznos 
és érdekes információkat 
osztott meg. Elhangzottak 
többek között a híres Miss 
Saigon, az operaház fan-
tomja, Leonard Bernstein 
West Side Story-jának 
híres részletei, Tim Rice 
és az ABBA muzsikusai-
nak remek szerzeményei 
a Sakk című musicalből, 
de Pécsi József: Dörmögő 
Dömötör Istók gazda ud-
varán – című fagottszólóra 
alapuló műve is.A szüne-
tek azonban a négy évtize-
des születésnapját ünneplő 
zenekar méltatásáról, Péni 
Béla karnagy búcsújáról, 
az igazgató úr iránti nagy-
rabecsülésről és az irányá-
ba megmutatkozó szeretet 
kifejezéséről szóltak. A vá-
ros nevében Dobó Zoltán 
méltatta a Tapolcai Ifjúsá-
gi Fúvószenekart és jelen-
tőségét a város életében, 
majd Őri Jenő, a Járdányi 
Pál Zeneiskola igazgató-
helyettese emlékezett meg 
a zenekar múltjáról, amely 

mint elhangzott, 1983-ban 
alakult és Péni Bélának, 
továbbá a megalakulást és 
működést is anyagilag tá-
mogató bauxit bányavál-
lalatnak köszönhet a város 
és a helyi zenetanuló, ze-
nekedvelő közönség. Péni 
Béla a 40 éves évforduló 
alkalmából minden zene-
kari tagnak személyesen 
emléklapot adott át, a ze-
nészek, a pályatársak közül 
pedig néhányan saját aján-
dékukkal kedveskedtek a 
karnagynak. A legnagyobb 
meglepetés, amely sokak-
nak, köztük az igazgatónak 
is könnyeket csalt a szemé-
be, azonban az volt, amikor 
az együttes régi tagjai, a 
csarnok előteréből érkezve, 
hangszerükön egy hajdan 
tanult zenekari repertoár 
indulót játszva, hosszú, tö-
mött sorokban bevonultak 
a küzdőtérre, egészen a 
színpadig. Az üzenet egy-
értelmű volt, a fúvószene-
kar régi tagjai és a jelenle-
giek is tisztelik és szeretik 
azt az embert, pedagógust, 
művészt, akitől életre szóló 
tudást, sok mosolyt, odafi-
gyelést, közös élményeket 
és kizárólag emberséges 
hozzáállást kaptak, tapasz-
taltak. A tapolcai ifjúsági 
fúvósok 40 éves születés-
napja, ünnepi koncertje 
a svéd Europe hard rock 
együttes, (magyarra fordít-
va) Végső visszaszámlálás 
című dalának fúvószeneka-
ri feldolgozásával ért véget, 
ami szerencsére nem jelen-
ti a zenekar végét, a játék 
– kétség nem férhet hoz-
zá – folytatódik tovább. A 
hálás közönség szünni alig 
akaró tapsa pedig a több, 
mint háromórás koncert-
nek, a jubileumi hangver-
seny főszereplőinek és az 
elmúlt, sikerekben is gaz-
dag negyven évnek egy-
aránt szólt. /Töreky L./

A Tapolcai Ifjúsági Fúvószenekar nagysikerű 
jubileumi koncertje meglepetésekkel

Az est alkalmi meglepetészenekara érkezik     Fotók: tl

Virággal is megköszönték a több évtizedes munkát

Író-olvasó találkozót 
szervezett a TÁMK a köz-
elmúltban. Ugyanakkor 
egy őszinte, tartalmas, 
szórakoztató és baráti 
beszélgetést hozott össze 
a hazai irodalmi élet jól 
ismert alakja Karafiáth 
Orsolya és az első kötetes 
szerző, Kovács Rita. Egy 
jó beszélgetés a barátság 
és az irodalom jegyében- 
így is fogalmazhatnánk. 

A gimiben ismerkedtek 
össze, bár nem voltak osz-
tálytársak. 17 éve barátok, 
mindkettőjük írásaiban 
és életében nagy szere-
pet kaptak a kamaszkori 
élmények, a nagy remé-
nyek és természetesen a 
szerelmek- tudhatta meg 
a közönség a beszélge-
tés elején Kovács Ritától, 
amelyhez Karafiáth Or-
solya annyit tett hozzá: 
„ez most sincs másként”. 
A közönség ezután meg-
ismerkedett kettejük tör-
ténetével, amely a Fasori 
Evangelikus Gimnázium-
ban bontotta ki szárnyait 
egy erdélyi osztálykirán-
dulás alkalmával, ahova 
csak azért csatlakozott 
be Orsi, hogy akkori sze-
relmét láthassa. Ritát, a 
konzervatívabb öltöz-
ködésű, verseket szavaló 
„vidékit” kakukktojásként 
kezelték kinyúlt pulóveres 
osztálytársai, de Orsi sem 
volt a gimnáziumi közös-
ség legnépszerűbb tag-
ja.  Az iskolatársak által 
gyakran cikizett lányok, 
„partravetett halakként” 
találtak egymásra”. Má-
sok szemében egyformán 
furák voltak, de a közös 
érdeklődési kör, a kü-
lönbözőségeikből fakadó 
kompatibilitás feledhe-
tetlen utazásokká, közös 
életélményekké, egymás 
iránti elkötelezettséggé, 
legfőképpen pedig igaz 

barátsággá érett- tudhat-
ták meg bevezetésként a 
jelenlévők. Kovács Rita 
elmondta, „Orsinak” ed-
dig négy verseskötete 
jelent meg, a harmadik 
után jelentette meg első 
regényét. - Akkoriban 
a költők szabadverseket 
írtak, elvontan, gyakran 
érthetetlenül. Orsi viszont 
azt mondta, hogy „vissza-
térek a rímes és ritmusos 
versekhez, a kötött for-
mákhoz”. Erre aztán min-
denki felkapta a fejét az 
irodalomban. Ez volt az 
ő nagy újdonsága, hogy 
mert a hagyományos 
formákhoz visszanyúlni- 
hangsúlyozta Kovács Rita. 
Karafiáth Orsolya egyet-
értve az elmondottakkal, 
annyit tett hozzá, hogy 
először Parti Nagy Lajos 
kezdte el viccesen, majd Ő 
és Varró Dani is úgy dön-
tött, hogy visszakanyaro-
dik a hagyományokhoz, 
mind a versek, mind a 
prózák területén. - Orsi 
szereti beszabályozni ma-
gát, a kötöttségek mellett 
tud kibontakozni. Oldalra 
pontosan előre megmond-
ja, hogy hány oldalas lesz a 
regény, annak egy-egy fe-
jezete, gondosan és apró-
lékosan felrajzolja a motí-
vumhálót...  Én egyébként 
ennek pont az ellenkezője 
vagyok- árulta el Kovács 
Rita. A beszélgetésből ki-
derült, hogy Orsi és Rita 
barátsága annak ellené-
re sem szünetelt, hogy az 
egyetemen más-más sze-
mináriumokra jártak. A 
kötött versformákat pél-
dául hat féléven át ( pedig 
kötelezően csak féléves 
kurzus volt) a verstanőrül-
tek Szepes Erika vezette 
szemináriumán sajátította 
el és gyakorolta Karafiáth 
Orsi. Aztán jött egy sors-
fordító esemény
....Folytatás a 6. oldalon...

Egy 17 éves barátság 
író-olvasó találkozója

Kovács Rita (balról) és Karafiáth Orsolya a TÁMK-ban



A Kortárs Magyar Iroda-
lomért 2023 Díjat Her-
czeg-Vecsei Katalin – a 
Batsányi János Gimnázi-
um olasz – angol szakos 
tanárnője – írásainak, 
elsősorban haikuinak és 
haibunjainak igényessé-
ge, műveinek magas szín-
vonala miatt kapta meg 
nemrégiben. 

A KMI-Verslista és egyéb 
irodalmi társaságok ál-
tal kiírt pályázatokon is 
sikerrel szerepelt, nívós 
alkotásai több irodalmi 
fórumon is olvashatók. 
A Kortárs Magyar Iro-
dalom Kiadó szerzője-
ként, nemrég megjelent 
két haikus minikötete, 
Balatoncseppek (2022) és 
Szirmaim (2023) címmel. 
„Egy balatoni gyalogtúrán 
kötődött az életre szóló ba-
rátság a haikukkal, az 5-7-
5 szótagból álló, klasszikus 
japán versformával”- árulta 
el lapunknak a közelmúlt-

ban. Jól áll neked a haiku, 
olyan, mint egy kényelmes 
kis cipő, amibe pontosan 
beleillik a lábad – bíztatta 
Németh István Péter is Ka-
talint a  “háromkák” (hai-
kuk) írására. Költészetében 
igyekszik a klasszikus hai-
kuformát tartani, amely 
három soros és 17 szó-
tagból áll. Egy haikut két-
szer kell elolvasni, az első 
a megértés, a második az 
átérzés, hiszen a sorokban 
rejlő gondolatoknak súlya 
van – javasolja a tanárnő, 
aki ezúttal aktuális költe-
ményekkel ajándékozta 
meg olvasóinkat.
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A Széchenyi István 
Baptista Technikum, 
Szakképző Iskola és 
Gimnázium diákjai és 
pedagógusai idén nem 
a megszokott formá-
ban emlékeztek meg 
az 1956-os forradalom 
és szabadságharc kitö-
réséről. A fiatalok az 
ünneplés egy új módját 
valósították meg krea-
tivitásukkal, alkotói te-
hetségükkel, miközben 
történelmi felkészült-
ségüket, műveltségü-
ket is próbára tehették 
aznap.

Vellai László igazgatóhe-
lyettes a Tapolcai Média 
érdeklődésére elmond-
ta, hogy az ünneplés 
hagyományos módján 
idén mindenképpen 
változtatni szerettek 
volna annak érdekében, 
hogy az egy megszokott 
iskolai megemlékezés-
nél izgalmasabb, tartal-
masabb és emlékezete-
sebb élményt kínáljon a 
tanulóknak. – Szakokta-
tóink, az osztályfőnökök 
egyaránt biztatták és 
inspirálták a tanulókat. 

A szervezésben Hargi-
tai Andrea és Kinglné 
Török Márta tanárnők 
jeleskedtek, ötleteik-
kel, meglátásaikkal, úgy 
gondolom, méltó ün-
neplést sikerült megva-
lósítanunk. Elkészült az 
iskola külső tornapá-
lyája mellett egy 56-os 
eseményeket megidéző 
óriás kép, amelyet He-
gyi Rebeka és édesany-
ja segítségével a 12.-es 
gimnazisták készítettek. 
A gépész tanulók, az in-
formatikus diákok és a 
cukrászok pedig játék 
harckocsikat gyártottak 
a szakmájukra jellemző 
alapanyagokból és tech-
nikákkal- árulta el az 
iskola igazgatóhelyette-
se. A diákok plakátokat 
készítettek, illetve kiállí-
tást is berendeztek az is-
kola aulájában. A törté-
nelmi installációkból, az 
elkészült tárgyakból és 
kordokumentumokból 
összeállított látványos 
tárlat mellett, a forra-
dalom és szabadságharc 
témakörében játékos 
műveltségi vetélkedőket 
szerveztek pénteken. /tl/

Újszerűen, kreatívan 
emlékeztek  1956-ra

Vellai László a Tapolcai Média kamerája előtt     Fotó: tl 

Látványos és egyben 
szívbemarkoló emlék-
műsorral idézte meg az 
1956-os forradalom és 
szabadságharc esemé-
nyeit az idei tanévet már 
önálló tanintézmény-
ként kezdő Kazinczy 
Ferenc Általános Iskola 
diáksága a Tamási Áron 
Művelődési Központ-
ban.

A fiatalok versekkel, da-
lokkal, átélt színészi alakí-
tásaikkal, jól megtervezett 
és kivitelezett színpadi 
koreográfiákkal mutatták 
meg a szabadságharc ki-
töréséhez vezető okokat, 
1956. október 23-a és az 
azt követő napok hangu-
latát, eseményeit, az orosz 
csapatok bevonulása után 
a túlerővel szembeni hő-
sies, de reménytelen küz-
delmet, majd a bukás tra-
gikus következményeit. A 

műsort látványos vetített-, 
és tárgyi díszletekkel, is-
mert és fülbemászó köny-
nyűzenei számokkal tették 
különösen élvezhetővé, 
legfőképpen pedig átél-
hető kulturális élménnyé 
az iskola tanulói számá-
ra. Bodor Tamás igazga-
tó az emlékműsor után 
köszönetet mondott az 

eseménynek helyszínt biz-
tosító Tamási Áron Műve-
lődési Központ vezetésé-
nek és dolgozóinak. Külön 
köszönet járt a fellépő két 
hetedik osztálynak és a 
kitűnő felkészítő munkát 
végző pedagógusoknak: 
Horváthné Dér Erzsébet-
nek és segítőjének, Gál At-
tiláné Évának. /Töreky L./

Megidézték a szabadságharc drámáját

A műsor befejező, talán legmeghatóbb pillanata Fotó: tl

Herczeg-Vecsei Katalin

Őszi haikuk 

Szél kerekedik,
útnak indítja az ősz
sárga levelét.

Levelek tánca,
őszi sanzon dallama
álomba ringat.

Őszi levélként
összefújt minket a szél, 
egymás karjába.

Kósza levélként
sodort melléd az élet.
Nem volt véletlen.

Borús napomba
csinos őszirózsa fej
csempész be napfényt.

Haikuk az őszről és 1956-ról
Őszi krizantém
szomorúan hajt fejet.
Mindenszentek van.

Árvácska bújt ki 
betonsír repedésén.
Hűség virága.

Megfakult kertem
koszos-szürke vásznára
árvácska fest színt.

56 szó

(haiku ’56-ról)

Ötvenhat szó sem
elég elmondani azt,
hogy mennyire fáj.

Annyi tehetség
a sötét elöl futva
talált új hazát.

Tudást, kultúrát
vittek másik világba,
és magyar magányt.

A mi Öcsinkből
így lett Madridban Pancho,
sCañoncitoPum.

Németül zengte
Ferrari Violetta
a Kleopátrát.

Faludy György a
pokolbéli napjait
angolul írta.

Zádor Ervin a
véres medencéből ment
Amerikába.Forradalmi díszletek az iskola tanulóitól             Fotó: tl
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A Szent Erzsébet Óvoda 
teremtésvédelmi prog-
ramsorozatának része a 
“Lépten-nyomon Kör-
nyezeti nevelő foglalko-
zás”, a “Válogass velem 
óvodai zöld óra”, vala-
mint az “Erdei óvoda” 
program. Ezek mind-
egyike nagy élményt 
jelentett az intézmény 
kicsinyeinek és nevelő-
iknek egyaránt a közel-
múltban.

A Lépten-nyomon Mo-
bil Környezeti Nevelő 
Programsorozat első ál-
lomásán a hazai rovar-
világot ismerték meg a 
gyermekek. Az élmény-
szerző foglalkozáson a 
környezetünkben élő apró 
rovarok felismeréséről, 
életmódjukról szereztek 
tapasztalatot óvodása-
ink – tudtuk meg Váradi 
Anita óvodavezetőtől. A 
sorozat következő állomá-
sán az erdő éjszakai állat-
világával ismerkedtek az 
ovisok. A (KEHOP 3.2.1-
15-2017-00014 pályázati 
program támogatásával 
megvalósuló) “Gyűjts Te 
is szelektíven” zöld órán 
pedig a szelektív hulla-
dékgyűjtést gyakorolták 
a csoportok. A Környe-
zetünk szeretete-védelme 
program során, október 9, 

10 és 11-én viszont a Bala-
ton-felvidéki Erdészeti Er-
dei Iskola vendégei voltak 
a kicsik és nevelőik. – Ez 
mindannyiunk számára 
nagy élmény volt. Megis-
mertük az éjszakai erdő 
hangjait, talpunk alatt 
éreztük a göröngyös talajt. 
Madarakat, kisemlősöket 
figyelhettünk meg, csusz-
kát, kakukkot, baglyot, 
meggyvágót, szalonkát és 
még számtalan madarat 
fedeztünk fel. A harmadik 
teremben az állatok hang-
ja várt ránk. Megtanultuk 
felismerni a nagyvadak 
érdekes, olykor félelme-
tes bőgését, barcogását és 
rácsodálkoztunk a ma-
darak énekére. Örömmel 
vetettük bele magunkat a 
különböző kirakó-logikai 
feladatokba. Akkor még 
nem is sejtettük, hogy az 
Öreg bükk erdei tanös-
vény-túra során igazi őzet, 
dámvadat, különböző 
gombákat is látunk majd. 
A tervezettnél sokkal to-
vább maradtunk, mert 
olyannyira érdekes volt 
számunkra az erdei iskola 
– árulta el lapunknak Vára-
di Anita, aki ezzel a cikkel 
is köszöni a Balaton-felvi-
déki Erdészeti Erdei iskola 
erdészeinek, erdőpedagó-
gusainak “türelmes, lelkes 
munkáját” ! /tl, fotó: isk./

Megfigyelhették a kicsik 
a természet csodáit

Az erdei óvoda program szakemberek irányításával 

A Civilút alapítvány 
“Odadó-díját” vehette 
át a napokban Nacsa Fe-
renc, a Tapolca és Kör-
nyéke Honvéd Bajtársi 
Egyesület elnöke Buda-
pesten. A kitüntetésre 
az országos szövetség 
terjesztette fel és azt “ki-
emelkedő, eredményes 
munkájáért vehette át a 
nyugállományú törzs-
zászlós. Az előterjesztés 
szövege jól tükrözi azt 
az érdekvédelmi, ér-
dekképviseleti munkát, 
amely a kitüntetett által 
vezetett civil szervezet 
végez közel két évtizede.

“Nacsa Ferenc 2004. dec-
ember 4-től vezeti a Ta-
polca és környéke Hon-
véd Bajtársi Egyesületet. 
Az egyesület honvédség-
hez kötődő társadalmi 
szervezet. Alapszabály 
szerint támogatja a Ma-
gyar Honvédség idős-
gondozási tevékenysé-
gét, melynek keretében a 
nyugállományba vonult 
hivatásos katonák, polgá-
ri alkalmazottak, katona 
özvegyek, özvegy kato-
nák és katona árvák érde-
keit képviseli. 2005-ben 
Tapolca katonai szerveze-
teit felszámolták. Ennek 
okán Nacsa Ferenc, mint 
elnök szerződéses alapon, 
önkéntesként támogatja 
a Magyar Honvédség 6. 
Hadkiegészítő és Tobor-
zó Központ Veszprém 
parancsnokság érdek-
védelmi tevékenységét. 
Egyben a Magyar Hon-
védség Szociálpolitikai 
Közalapítvány munkáját 
is segíti. Nacsa Ferenc 
az egyesület vezetésével 
2005-ben megszervezte 
az idősgondozási tevé-
kenységet, mivel Tapolca 
és környéke településen 
közel 420 fő él, akik a 
honvédség gondoskodá-
si körébe tartoznak. A 
szervezési munkájának 
köszönhető, hogy 8 idős-

otthonnal tartja a napi 
kapcsolatot, és látogat-
ja a gondoskodási kör-
be tartozó idősotthonok 
gondozottjait. Tapolcán 
az egészségügyi alapellá-
tással és a háziorvosokkal 
az idősgondozás érde-
kében napi kapcsolatot 
tart, az érdekvédelmi kö-
rébe tartozók támogatása 
érdekében, esetenként 
környezettanulmánnyal 
és egyszeri támogatással 
támogatja ellátásukat. 
Évente, közel 720 ezer 

forint támogatást biztosít 
a rászorulók részére, 40-
80 ezer forint értékben, 
gyógyszer, fűtés- és kom-
fort korszerűsítés, kegye-
leti kiadások és katona 
árvák ellátásának kiegé-
szítésére. Az egyesület, az 

önkormányzat általános 
igazgatási osztály felada-
taiba is besegít, környe-
zettanulmányokat készít, 
családlátogatásokat bo-
nyolít le azoknál is, akik 
nem tartoznak a honvéd-
ség gondoskodási körébe. 
Az egyesület által az idő-
sek ellátása érdekében a 
COVID-19 időszakában 
megszervezték a Magyar 
Honvédség 15. Toborzó 
és Hadkiegészítő Iroda 
Veszprém munkatársai-
val a napi 22 alapellátást 
(akik kérték), ennek so-
rán az egyesület tagságá-
ból nem estek áldozatul a 
járványnak. A gondosko-
dási ellátás és biztosítás 
érdekében kialakított in-
formációs hálózat segíti a 
rászorulók segélyezési és 
ügyviteli irataik elkészí-
tését, pontosítását és azok 
továbbítását az illetékes 
hatóság vagy a Magyar 
Honvédség felé. Nacsa 
Ferenc 2004 és 2022 év 
között kialakított ellátási, 
támogatási és gondosko-
dási rendszere, hatéko-
nyan működik, amit más 
bajtársi egyesületeknél 
is segített kialakítani. 
Tapolca városában köz-
tiszteletnek örvend, az 
általa kialakított karitatív 
kapcsolatok hatékonyak, 
helytállóak és megalapo-
zottak” – állt a kitüntetés 
előterjesztőinek indoklá-
sában. /Töreky L./

Önkéntesen honvédségi nyugdíjasokat és 
katonaárvákat segít-kitüntés az elnöknek

Nacsa Ferenc (jobbról) átveszi oklevelét  Fotó: helysz. felv.

...Folytatás a 4. oldalról...
-  Az unokatestvéremnek, 
Zsófinak megmutattam 
az írásaimat. Ő egy na-
gyon szigorú lány, aki már 
11 évesen Shakespeare-t 

szavalt és Schopenhauert 
olvasott, szédítő intellek-
tus volt, így mellette min-
denki kicsit „gyökérnek” 
érezte magát. Zsófi azt 
mondta, hogy gyalázat, 
borzalmasan rossz amit 
írok. Miért nem arról írok 
ami valóban foglalkoztat, 
amit gondolok, mert ő 
egyébként mennyire sze-
ret velem nevetni. Ezeken 
a verseken pedig lehet ne-
vetni, de csak azért, mert 

szánalmasak. Azt írd le, 
ahogy velem vagy, ahogy 
élsz. Ezután kezdtem a 
saját életemet belerakni 
a formákba - emlékezett 
költői, írói karrierjének 
egy önmaga által fontos-
nak tartott epizódjára Ta-
polcán Karafiáth Orsolya. 
(Az eseményről a Tapolcai 
Média hangfelvételt készí-
tett, ami teljes terjedelmé-
ben elérhető facebook ol-
dalunkról is). /Töreky L./     

Nacsa Ferenc
közel húsz éve 
működő 
egyesülete, 
támogatási és 
gondoskodási 
rendszere 
hatékonyan 
működik és a 
karitatív
kapcsolatok
segítik a 
rászorulókat
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Jól sikerült az “első bá-
lozók” bemutatkozása. 
Három korosztályban, 
összesen huszonhat fiatal 
tapolcai vívó állt pástra 
Kisbéren az AvEnGarde 
GP II. fordulóján. Felnőtt 
korosztályban öten léptek 
pástra Szolnokon, Magyar 
Kupa válogató versenyen. 
Ez több mint harminc ver-
senyző egy hétvégén. Ilyen 
nagy számban egyszerre 
már régen mozdult meg a 
Tapolca Vívóklub.

“- Az Olimpici versenyso-
rozatra sok kisgyerek még 
nem érett meg, ezért úgy 
gondoltuk ez egy tökéletes 
kezdés lehet azoknak, akik 
korábban még nem vívtak 
országos versenyen, illetve 
a rutinosabbaknak jó gya-
korlási lehetőség.” – kezdte 
beszámolóját Keszler Dávid 
edző. “- Mondhatjuk, hogy 
egy-egy kivétellel min-
denki teljesítette azt a célt, 
amivel elindult a versenyre. 
Persze sokat kell még fej-
lődni és tanulni, dolgozni 
kell azon, hogy lehet egész 
nap jól teljesíteni, annak 
ellenére, hogy kora reggel 
kell kelni, egész nap vívni, 
akár még késő este is és 
közben odafigyelni olyan 
“apróságokra”, mikor mit 

egyen, igyon, mikor pi-
henjen, mikor kell nagyon 
összpontosítani, mikor le-
het egy kicsit kiengedni. Ez 
nem könnyű feladat. Az is 
nagyon fontos, hogy önál-
lóan tudjanak gondolkodni 
és cselekedni a gyerekek.”
“Meg kell tanulniuk, hogy 
nem kell minden tus után 
kinézni az edzőre, nem 
kell a legkisebb dolgokkal 
anyához és apához futni. 
Természetesen terelgetjük 
őket, de nem kell és nem 
is szabad mindig mindent 
megcsinálni helyettük, 
mert önállóság nélkül nem 
fognak boldogulni később 
sem a páston, sem a páston 
kívül.”“Ez egy nehéz része 
a sportnak főleg kicsiknél 
de szerencsére jó úton jár-
nak fiatal vívóink.” Közben 
Szolnokon is nagyüzem 
volt, itt a felnőttek gyűltek 
össze és harcoltak az első-
ségért és ranglista ponto-
kért. A kétnapos verseny 
után Tarsoly Borbála a 13. 
helyet foglalja el a junior 
női ranglistán. Ez egy hely-
lyel van attól az utazó keret-
től, akik részt tudnak venni 
a külföldi világkupa verse-
nyeken.
Hamarosan lesz még egy 
válogatóverseny Tatán, ahol 
remélhetőleg Bori be fogja 

tudni biztosítani helyét az 
utazó kerettagok között.
Végeredmények: 
Törpici fiú A kategória: 2. 
Puskás Máté,
Törpici lány A kategória: 2. 
Bicsérdi Kamilla.
Törpici fiú B kategória: 1. 
Szabó Róbert, 2. Bogdán 
Ferenc, 5. Klemens Gergő, 
6. Bertalan Áron, 8. Gmózer 
Zalán, 11. Polgár Dávid, 15. 
Hegyi Máté.
Törpici lány B kategória: 
6. Kocsor Lelle, 7. Keszler 
Zoé, 8. Kurkó Enikő, 14. Dér 
Csenge, 15. Konkoly Sára.
Törpici csapat: 2. helyezés: 
Bertalan, Bogdán, Szabó, 
Puskás, 7. helyezés: Keszler, 
Dér, Kocsor, Kurkó. 8. he-
lyezés: Gmózer, Klemens, 
Polgár, Hegyi. 
A 7. helyezett lány csapat 
különdíjas lett, mert ők let-
tek a legjobb B kategóriás 
csapat az A kategóriás me-
zőnyben.
Gyerek fiú: 12. Nyári Flóri-
án, 17. Bali Gergő, 18. Hegyi 
Kristóf, 19. Kőműves Dávid. 
Gyerek lány: 13. Bicsérdi 
Kamilla, 15. Sölét Emma, 
21. Horváth Míra, 24. 
Gmózer Zoé, 28. Hubert 
Hanka. 
Gyerek csapat: 6. helye-
zés: Bali, Hegyi, Kőműves, 
Nyári. 7. helyezés: Gmózer, 
Sölét, Horváth.
Serdülő fiú: 17. Czimondor 
Ákos, 20. Klemens Barna-
bás. 
Serdülő lány: 9. Hegyi Dor-
ka. 
Serdülő csapat: 4. helyezés: 
Klemens, Czimondor, He-
gyi.
Felnőtt férfi Magyar Kupa: 
36. Szabó Ádám, 80. Kovács 
Benedek. 
Felnőtt női Magyar Kupa 
1.: 30. Tarsoly Borbála, 39. 
Konkoly Evelin, 43. Szalma 
Sára.
Felnőtt női Magyar Kupa 
2.: 18. Tarsoly Borbála, 55. 
Szalma Sára, 56. Konkoly 
Evelin. /hg/

Éremözön Kisbéren, helytállás Szolnokon

Az ezüst érmes Törpici csapat     Fotó: helyszíni felvétel

Tóth Zsombor, tapolcai 
Muay Thai harcos, a Szil-
ágyi Gym versenyzője, a 
müncheni világbajnok-
ságon, az ISKA szervezet 
által rendezett sportese-
ményen világbajnoki cí-
met szerzett. 

70 ország, 1500 verseny-
zője küzdött az elsőségért, 
ahol Zsombi, a -70kg- os 
kategóriában indult, súly-
csoportot váltott felfelé és 
a következő eredménye-
ket produkálta: “- Az első 
meccsét ausztrál ellenfél 
ellen vívta és egyhangú 

pontozással győzött.
A második meccs spanyol 
ellen, ugyancsak egyhan-
gú pontozással behúzva. 
A harmadik meccs, mely 
egyben a döntő is volt, 
egyhangú pontozással 
billent Zsombi javára. A 
három meccs alatt nem 
veszített menetet sem, így 
lett világbajnok. – tájékoz-
tatta lapunkat a büszke 
édesapa, Tóth Béla, aki kö-
szönetét fejezte ki Szilágyi 
Arnoldnak, az Európa-
bajnok és immár világbaj-
nok Tóth Zsombor edzőjé-
nek. /hg/

Tóth Zsombor világbajnoki 
címet szerzett

Tóth Zsombor világbajnoki címet szerzett Németor-
szágban, az ISKA világversenyén     Fotó: helyszíni felv.

A Fair Play jegyében zajlottak a meccsek
Idén a Bauxit Sport-
centrumban rendezték 
a Mc’Donalds Fair Play 
Cup, Tapolca – Sümeg 
körzetének őszi forduló-
ját.

A középiskolásoknak szer-
vezett amatőr labdarúgó 
megmérettetésen 8 csapat 
mérte össze tudását. „- A 
torna lényege, hogy olyan 
gyerekek is versenyrend-
szerben sportolhassanak, 
focizhassanak, akik nem 
igazolt játékosok. A fő cél 

a sportág népszerűsítése 
és szabályainak megismer-
tetése. Az őszi és tavaszi 
fordulót követően, a leg-
jobb lány és fiú csapat a 
megyei döntőben képviseli 
majd a körzetet.” – mond-
ta Rajki Tamás, a Fair Play 
Cup megyei koordinátora. 
Remek hangulatban telt a 
délelőtt, a torna résztvevői 
a sümegi Kisfaludy gimná-
zium, a tapolcai Batsányi 
gimnázium és a Széchenyi 
Baptista Technikum lány 
és fiú csapatai voltak. /hg/

Makón rendezték a Szu-
perliga 1-2. fordulóját, 
ahol tisztes helytállással 
szerepeltek a tapolcai 
sakkozók.

„ -Nagy élmény volt a vi-
lág- és Magyarország veze-
tő nagymestereivel együtt 
játszani. Történelmünk 
során először sikerült be-
jutnunk a Szuperligába, 
ahol rendkívül erős a me-
zőny, célunk a tapaszta-
latszerzés és az élmények 
megélése.” – fogalmazott 
Istvándi Lajos, a Tapolca 
VSE Sakk Szakosztályá-
nak vezetője. Juhász Judit, 
Angelina Alexandrova, 
Szabó Benjamin értékes 
pontot szereztek, míg óri-

ási sikernek számít Buzás 
Bertalan döntetlenje a Vi-
lágkupán 16 helyig jutó, 
egyik legerősebb magyar 
nagymester, Berkes Ferenc 
ellen. /hg/

Bemutatkoztak a sakkozók 
a Szuperligában

A tapolcai delegáció Makón, a Szuperliga nyitó fordu-
lóján                                                    Fotó: helyszíni felvétel

2023. 10. 17.
Hadnagy Brigitta

Marton Viktor
2023. 10. 20.

Krénusz Krisztina Anna
Ágoston Róbert
2023. 10. 24.
Szabó Beatrix

Hoffman Roland
2023. 10. 27.
Koczor Csilla

Dancs Norbert

Házasságkötés

A szabályok szerint, kizá-
rólag igazolással nem ren-
delkező középiskolások 
játszhatnak            Fotó: hg



2003-óta, a két covidos 
év kivételével minden év-
ben, idén 18. alkalommal 
rendezték meg Tapol-

cán az “anyatejes napot”, 
amelyre a szervezők ha-
gyományosan azokat a 
kisgyermekes anyukákat 

hívják meg, jutalmaz-
zák, akik legalább fél évig 
anyatejjel táplálták gyer-
meküket. A védőnők által 
szervezett rendezvénynek 
a Tamási Áron Művelődé-
si Központ emeleti terme 
adott otthont október 20-
án.

Az eseményre érkezett 
szülőket és csöppségeiket 
Lenner Lászlóné területi 
védőnő meleg szavakkal 
köszöntötte. Elmondta, 
idei rendezvényüket Szabó 
Csaba néptáncpedagógus 
anyagi támogatásával tud-

ták megvalósítani és nagy 
öröm számukra, eljött hoz-
zájuk Tóth-Rompos Patrí-
cia zenetanár. A pedagó-
gus, zenész népszerűsítve 
az általa tartott ringató fog-
lalkozásokat, élő hangszeres 
zenével, közös énekléssel 
tette ezúttal is színessé, vi-
dámmá és a kisgyermekek 

zenei fejlődése szempontjá-
ból hasznossá a programot. 
Lenner Lászlónétól meg-
tudtuk, az anyatejes világ-
nap augusztus elsején van, 
annak üzenetét hordozza 
a rendezvény, amelyet Ta-
polcán hagyományosan ok-
tóber környékén tartanak 
meg. /Írás, fotó:tl/
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Október 1-je a mellrák 
elleni küzdelem világ-
napja, mely a korai fel-
ismerés fontosságára, 
valamint a megelőzésre 
hívja fel a figyelmet. A 
szervező Egészségfejlesz-
tési Iroda munkatársai, 
a hozzájuk csatlakozó 
tapolcai civilek és önkor-
mányzati munkatársak 
közeltmútban lezajlott, 
mellrák elleni sétája is ezt 
a célt szolgálta.

Magyarországon rosszin-
dulatú emlődaganat kö-
vetkeztében évente több, 
mint kétezer nőt veszítünk 
el, miközben az időben 
felismert betegség esetén 
a teljes gyógyulási arány 
70%. A kór nemcsak a nő-
ket érinti, évről évre egyre 

több férfi szembesül ezzel 
a betegséggel. Mivel a da-
ganat a kezdeti szakasz-
ban gyakran tünetmentes, 
ezért kiemelten fontos a 
rendszeres önvizsgálat és 
a mammográfiai szűrő-
vizsgálaton való részvétel. 
A betegség lehet egyoldali, 
de akár mindkét mellben 
egyszerre is jelentkezhet 
az elváltozás. Az emlő-
rák túlnyomó többsége 
a tejutak hámbéléséből 
indul ki, ritkábban pedig 
az emlőmirigyek hámbé-
léséből ered. Többnyire 
fájdalmatlan elváltozás 
képében jelentkezik, sok 
esetben véletlenszerűen 
kerül diagnosztizálásra 
egy szűrővizsgálat alkal-
mával- figyelmeztetnek a 
szakemberek. /tl/

Fontos a korai felismerés

Tóth Orsolya (balról) a szervezők nevében szólt  Fotó: tl

Fésüs Éva népszerű művét, 
a Palacsintás királyt, profi 
színészekkel ép és sérült 
fiatalok együtt adták elő a 
TÁMK színpadán. Nagy-
szerű előadást láthattak a 
helyi ovisok és kisdiákok...

Két előadással ajándékozta 
meg a gyermek és felnőtt 
színházkedvelőket az Élet-
lehetőség Nonprofit Kft., a 
Veszprém megyei ÉFOÉSZ, 
a Bartokos Tamás színész-
rendező vezetésével mű-
ködő Szeretetszínház és 
SzínMűHely és a Szögletes 
kerék Színház közös prog-
ramja, együttműködése. 
Horváthné Somogyi Ildikó 
az ÉFOÉSZ megyei elnö-
ke, az országos szövetség 
alelnöke a Tapolcai Médiá-
nak elmondta, a cél az volt, 
hogy a kölcsönös elfogadás 
és megértés érdekében kö-
zelebb hozzák egymáshoz 
az ép és a sérült fiatalokat, 
felnőtteket. - Hiszünk ab-

ban, hogy a sérült ember-
társaink iránti megértésre, 
elfogadásukra minél koráb-
bi életszakaszban kell ráve-
zetni a fiatalokat. Színházi 
előadásaink kezdetei annak 
az integrációs program-
sorozatnak amelyeket ez 
év végéig megvalósítunk- 
mondta az ÉFOÉSZ elnök. 
A délelőtti Palacsintás ki-

rály inkább a gyermekek-
nek szólt, este a Legyetek 
jók, ha tudtok című színhá-
zi előadás már kifejezetten 
a felnőttek számára jelen-
tett élményt. Megtudtuk, 
az előadásokra nagy-nagy 
lelkesedéssel és kitartással 
próbáltak az éfoészos fiata-
lok az elmúlt időszakban.
               /fotó, írás:Töreky L./

Színházi előadások az elfogadás jegyében

A Palacsintás királyt az ÉFOÉSZ fiataljai játszották

Az anyatejes táplálást népszerűsítették 

Anyák és gyermekeik jutalma a közös ének és játék volt 




